
  
 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ 

သတင္းစာစဥ္
အမွတ္ (၂၆)၊ မတ္ ၇ ရက္၊ ၂ဝ၁၇

၁

သတင္းတို

 ဒုတိယအႀကိမ္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္ စတုတၳပုံမွန္အစည္းအေဝး (တတိ 
ယေန႔)ကို ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၂၇ ရက္ေန႔တြင္ 
က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ရာ  ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ၏ 
ကယားျပည္နယ္ လုံၿခဳံေရးႏွင့္နယ္စပ္
ေရးရာဝန္ႀကီး ခန္႔အပ္တာဝန္ေပးျခင္း 
အမိန္႔စာအား ျပည္ နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
ဦးလွေထြးက ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ 
တင္ျပမွတ္တမ္းတင္ျခင္းမ်ား ေဆာင္ 
ရြက္ခဲ့သည္။ ဆက္လက္၍အသစ္ခန္႔ 
အပ္ထားျခင္းခံရေသာ လုံၿခဳံေရးႏွင့္နယ္ 
စပ္ေရးရာဝန္ႀကီး ဗိုလ္မွဴးႀကီးျမင့္ေဝက 
ကတိသစၥာျပဳခဲ့ေၾကာင္း သိရသည္။

(ကုုိးကား - ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 

Facebook Page)

 မႏၲေလးတိုုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ 
အေဆာက္အအံုသစ္ ရာႏႈန္းျပည့္နီးပါး 
ၿပီးစီးေနၿပီျဖစ္၍ ယခုႏွစ္ေမလကုုန္ပုိင္း 
တြင္ ေျပာင္းေရႊ႕မည္ျဖစ္သည္။ နယ္ေဝးမွ 
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား တည္းခိုု 
ေနႏိုုင္ေရးအတြက္ လႊတ္ေတာ္အ 
ေဆာက္အအံုုသစ္၏ ေနာက္ေက်ာဘက္ 
ေျမလြတ္ေနရာတြင္ အေဆာက္အအံု 
ေဆာက္လုုပ္ခြင့္ရရွိေရးအတြက္ လည္း 
အစုုိးရအဖြဲ ႔ႏွင့္ ညိႇႏႈိင္းလ်က္ရွိေၾကာင္း 
လႊတ္ေတာ္ကိုုယ္စားလွယ္ အခ်ဳိ႕ထံမွ 
သိရသည္။ 

(ကုုိးကား - The Voice Daily) 

ေဖေဖာ္ဝါရီ  ၂၇၊ ၂၀၁၇

ႏိုင္ငံေတာ္ဘ႑ာသံုး တည္ေဆာက္ 
ေရးလုပ္ငန္းမ်ားမွ တင္ဒါစည္းကမ္းေဖာက္ 
ဖ်က္ကာ အရည္အေသြးျပည့္ဝစြာ တာဝန္ 
ယူ၊ တာဝန္ခံမႈျဖင့္ မလုပ္ေဆာင္ႏိုင္ေသာ 
ကုမၸဏီမ်ား၊ ဝန္ထမ္းမ်ားကို ထိေရာက္စြာ 
အေရးယူေပးရန္ ကယားျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္က အဆိုတင္သြင္းကာ ျပည္နယ္ 
အစိုးရသို႔ တိုက္တြန္းလိုက္သည္။ ယင္း 
အဆိုကိုု ဦးစိုးရယ္(ေဘာလခဲမဲဆႏၵနယ္-၂) 
က  တင္သြင္းခဲ့သည္။ 

လမ္း၊ တံတားမ်ားအပါအဝင္ အျခား 
တည္ေဆာက္ေရးလုပ္ငန္းေပါင္း ၁၂၂ ခု၏ 
အရည္အေသြးကိုု စိစစ္ရာတြင္ သတ္မွတ္ 
ထားေသာ အရည္အေသြးမ်ား မျပည့္မီျခင္း 
ႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲေရးဆုိင္ရာ အားနည္းခ်က္ရွိ 
ေၾကာင္း ကယားျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ျပည္ 
သူ႔ေငြစာရင္း ေလ့လာေစာင့္ၾကည့္စစ္ေဆး 
ေရးေကာ္မတီက ေတြ႔ရွိခဲ့ေၾကာင္းသိရ 
သည္။ 

အဆုိပါလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ တာဝန္ယူ 
မည့္ အႀကီးအကဲမရိွျခင္း၊ လုပ္ငန္းအတြက္ 
အင္ဂ်င္နီယာမပါဝင္ျခင္း၊ ဌာနမွ ႀကီးၾကပ္မႈ 
အားနည္းျခင္းႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ၏ 
တင္ျပခ်က္မ်ားကို အခ်ဳိ႕ေသာ ဝန္ႀကီးဌာနမွ 
ေဆာင္ရြက္မႈအားနည္းျခင္းမ်ားကို ေတြ႔ရိွရ 
ေၾကာင္း အစီရင္ခံစာတြင္ ေဖာ္ျပထားသည္။

လုပ္ငန္းတင္ဒါမ်ားေခၚယူရာတြင္ တင္ 
ဒါစည္းမ်ဥ္းစည္းကမ္းအတိုင္း စာခ်ဳပ္ခ်ဳပ္ 
ဆိုထားျခင္းျဖစ္ကာ စာခ်ဳပ္ပါအခ်က္မ်ား 
ကိုလုပ္ငန္းလုပ္ကို္င္သူမ်ားက ေဖာက္ဖ်က္ 
ပါက အမည္ပ်က္စာရင္းသြင္းျခင္း၊ လာမည့္ 
လုပ္ငန္းတင္ဒါမ်ားေခၚယူရာတြင္ စည္းကမ္း 
ေဖ်ာက္ဖ်က္ထားေသာ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားကို 
ထည့္သြင္းစဥ္းစားမည္မဟုတ္ဟု ျပည္နယ္ 
လမ္းပန္းဆက္သြယ္ေရးႏွင့္ လွ်ပ္စစ္ဝန္ႀကီး 
ဦးခင္ေမာင္ျဖဴက လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝး 
တြင္ ျပန္လည္ေဆြးေႏြးထားသည္။

အစိုးရမွ ကတိကဝတ္မ်ားကို တာဝန္ 
ေက်ပြန္ေအာင္ အေလးထားေဆာင္ရြက္ပါ 
ဟု လႊတ္ေတာ္အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ား 
ႏွင့္ တာဝန္ခံခ်က္မ်ား စိစစ္ေရးေကာ္မတီက  
ထပ္မံတိုက္တြန္းထားသည္။

(ကုုိးကား - ကႏၲရဝတီ http://burmese.bnionline.

net/ မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္)

စည္းကမ္းပ်က္လုပ္ငန္းမ်ား 
အေရးယူႏိုင္ရန္ ကယားျပည္နယ္
လႊတ္ေတာ္မွ အစိုးရကိုတိုက္တြန္း



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၆)

www.emref.org www.facebook.com/emrmyanmar

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး 

လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ
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စုစည္းတင္ျပသူ

ပညာအလင္းပြင့္

ျမန္မာသုေတသန ေဖာင္ေဒးရွင္း

ဆက္သြယ္ရန္

၀၉-၂၆၀၀၀၇၅၁၉

၂

သတင္းဓာတ္ပံုု

မြန္ျပည္နယ္တြင္  လစ္လပ္ေနသည့္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေနရာတြင္ ခန္႔အပ္ခံရ 
သည့္  ေဒါက္တာေအးဇံ(က်ဳိက္ထို 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္-၂) က မတ္လ ၁ 
ရက္ေန႔တြင္ မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္ က်မ္းသစၥာက်ိန္ဆိုေနစဥ္။i

 (ကုိးကား -Mon News Agency  
https://burmese.monnews.org/)

မတ္ ၃၊ ၂၀၁၇

မြန္ျပည္နယ္တြင္ လစ္လပ္ေနသည့္ 
ျပည္နယ္စည္ပင္သာယာေရးႏွင့္ ေဆာက္ 
လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာနအမည္ကို ဖ်က္သိမ္းၿပီး 
အျခားျပည္နယ္ဝန္ႀကီးဌာန၌ ပူးတဲြထားရွိ 
ရန္ မြန္ျပည္နယ္အစိုးရအဖဲြ ႔၏ တင္ျပမႈကို 
ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က ကန္႔ကြက္ခဲ့သည္။

ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးဌာနမ်ားအနက္ စည္ 
ပင္သာယာေရးႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီး 
ဌာနကို ဖ်က္သိမ္းၿပီး စည္ပင္သာယာေရးကို 
လွ်ပ္စစ္၊ စြမ္းအင္၊ စက္မႈဝန္ႀကီးဌာနႏွင့္ 
ေဆာက္လုပ္ေရးကို စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရး 
ဝန္ႀကီးဌာနတြင္ ပူးတဲြထားရွိရန္ ျပင္ဆင္ 
ဖြဲ႔စည္းမည္ျဖစ္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ကအတည္ျပဳ 
ေပးႏုိင္ရန္ ျပည္နယ္အစိုးရအဖဲြ႔က တင္သြင္း 

ျခင္းျဖစ္သည္။
ဦးထြန္းမင္းေအာင္(ေပါင္မဲဆႏၵနယ္-၁)

က ယင္းအဆိုကိုကန္႔ကြက္ၿပီး လႊတ္ေတာ္ဒု-
ဥကၠ႒ေဒါက္တာေအာင္ႏုိင္ဦးက ဖဲြ႕စည္းပံု 
အေျခခံဥပေဒအတိုင္း ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတထံ 
အႀကံျပဳခ်က္ေတာင္းခံၿပီးမွသာ ဖဲြ႕စည္းသင့္ 
ေၾကာင္း အႀကံျပဳခ်က္ေပးခဲ့သည္။

ျပည္နယ္္လံုၿခံဳေရးႏွင့္ နယ္စပ္ေရးရာ 
ဝန္ႀကီးဗိုလ္မွဴးႀကီးဝင္းႏုိင္ဦးက စည္ပင္သာ 
ယာေရးႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန 
သည္ ျပည္သူလူထုႏွင့့္ ထိေတြ႕မႈ၊ ဆက္ဆံ 
မႈမ်ားသည့္ ဝန္ႀကီးဌာနျဖစ္ျခင္းေၾကာင့္ 
ျပည္သူလူထုအက်ဳိး၊ နယ္ေျမေဒသအက်ဳိး၊ 
လႊတ္ေတာ္ပံုရိပ္ႏွင့္ အစိုးရအဖဲြ႔၏ ဂုဏ္ 
သိကၡာကုိ မထိခိုက္ေစသည့္နည္းျဖင့္ ေဆာင္ 
ရြက္သင့္ေၾကာင္း အႀကံျပဳခ်က္ေပးခဲ့သည္။

ကန္႔ကြက္မႈေၾကာင့္ အဆုိကို မွတ္တမ္း 
တင္ခဲ့ၿပီး သမၼတၫႊန္ၾကားမွသာ ဆက္လက္ 
ေဆြးေႏြးမည္ျဖစ္သည္။

ဖဲြ႕စည္းပံု အေျခခံဥပေဒ ပုဒ္မ ၂၄၈ 
(က)၊  (ခ)၊ (ဂ) ျပ႒ာန္းခ်က္မ်ားအရ ဝန္ႀကီး 
ဌာနအမည္ ေျပာင္းလဲသတ္မွတ္ျခင္းသည္ 
ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတက ျပဳလုပ္ႏုိင္သည့္ကိစၥ 
ျဖစ္ၿပီး ထိုအဆိုကိုတင္သြင္းခဲ့သည့္ အစိုးရ 
အဖဲြ႕၏ ဆံုးျဖတ္ခ်က္ လဲြမွားေနေၾကာင္းႏွင့္ 
အဆုိကုိ သမၼတထံမွ အေၾကာင္းၾကားမွသာ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ လက္ခံမည္ျဖစ္ 
ေၾကာင္း ေဒါက္တာေအာင္ႏုိင္ဦးက ဆုိ 
သည္။

(ကုိးကား- http://www.7daydaily.com/ မွ 

ေကာက္ ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

မြန္ျပည္နယ္စည္ပင္ႏွင့္ ေဆာက္လုပ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန 

ဖ်က္သိမ္းရန္အဆုိ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ ကန္႔ကြက္ခံရ



 

ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အမွတ္ (၂၆)

၃

ေဖေဖာ္ဝါရီ ၂၇၊ ၂၀၁၇

၂၀၁၇ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၂၆ ရက္ေန႔ 
တြင္ ၿမိဳင္ၿမိဳ႕နယ္၊ အင္းေယာင္းေက်းရြာ 
အုပ္စု၊ ယင္တိုင္ေတာင္ဆည္ေပၚရွိ ရပ္ရြာ 
အေျချပဳခရီးသြားေဂဟာတြင္ မေကြးတိုင္း 
ေဒသႀကီးအဆင့္ ရသံုးခန္႔မွန္းေျခေငြစာရင္း 
ဆိုင္ရာ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲ က်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ 
ရာ မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ ႔ဝန္ႀကီး
ခ်ဳပ္ေဒါက္တာေအာင္မိုးညိဳ၊ တိုုင္းေဒသႀကီး
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးတာ၊ ဒုတိယဥကၠ႒ 
ဦးေဇာ္မ်ဳိးဝင္း၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ Action Aid Myanmar မွ ကုိယ္စားလွယ္ 
မ်ား၊ အရပ္ဘက္အဖြဲ႔အစည္းမ်ား၊ စုစုေပါင္း 
(၁၂၀)ဦး တက္ေရာက္ခဲ့ၾကပါသည္။ 

ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ႏွင့္ တိုင္းေဒသႀကီး 
အဆင့္ ရသံုးမွန္းေျခေငြစာရင္းတြင္ ျပည္သူ 
ဦးစားေပးလုပ္ငန္းမ်ား လ်ာထားႏုိင္ေရး 
အတြက္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္္ျခင္း ေခါင္းစဥ္ 
ျဖင့္ စကားဝိုင္းေဆြးေႏြးပြဲက်င္းပျပဳလုပ္ခဲ့ရာ 
တက္ေရာက္လာၾကသူမ်ားမွ အျပန္အလွန္ 

ေမးျမန္းျခင္းႏွင့္ အႀကံျပဳခ်က္မ်ား ရယူျခင္း 
မ်ား ျပဳလုပ္ခဲ့ၾကသည္။ 

ထို႔ေနာက္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒၊ ဒုတိယဥကၠ႒ႏွင့္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္ 
စားလွယ္မ်ားသည္ Action Aid Myanmar 
မွ ကူညီပ့ံပိုးေသာ ရပ္ရြာအေျချပဳခရီးသြား
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိသည့္ လုပ္ငန္း 

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒၊ ဒုု-ဥကၠ႒ တုိင္းေဒသႀကီးအဆင့္ 
ရသုံးခန္႔မွန္းေျခေငြစာရင္းဆုိင္ရာ အလုပ္႐ံုေဆြးေႏြးပြဲ တက္ေရာက္

ေဆာင္ရြက္ေနပံုအဆင့္ဆင့္အား ေက်းရြာ 
သူ၊ ေက်းရြာသားမ်ားႏွင့္အတူ ေလ့လာ 
ၾကည့္႐ႈခဲ့ၿပီး လိုအပ္သည္မ်ားကို ေပါင္းစပ္
ညိႇႏႈိင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။

(ကုိးကား - မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 

Facebook Page မွ ေကာက္ႏုုတ္တင္ျပသည္။)

 မတ္ ၄၊ ၂၀၁၇ 

ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႔မွ ဝန္ႀကီး 
မ်ားအေနႏွင့္ ေအာက္ေျခဝန္ထမ္းမ်ားႏွင့္ 
ထိေတြ ႔မႈအားနည္းေနၿပီး အစိုးရအဖြဲ ႔ကတိ 
ကဝတ္မ်ားျဖင့္ လုပ္ေဆာင္ရန္ လိုအပ္ေန 
ေၾကာင္း ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ဦးၾကည္ဇင္က ေဝဖန္ခဲ့သည္။ 
မတ္လ ၃ ရက္ေန႔က လူငယ့္ရိပ္ၿမံဳျဖစ္ 
ေျမာက္ေရးအလွဴေငြေပးအပ္ပြဲသိုု႔ တက္ 
ေရာက္လာစဥ္ ေျပာၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ၿမဳိ႕နယ္အဆင့္ရွိ ကိစၥရပ္မ်ားကို ပဲခူး 
တိုင္းေဒသႀကီး အစိုးရအဆင့္မွ ဝန္ႀကီး 
တစ္ဦးဦးက  ဌာနဆိုင္ရာအလိုက္ အဆင့္ 
ဆင့္ အခ်က္အလက္ရယူရာတြင္ အခ်က္ 

အလက္မ်ား လြဲေခ်ာ္မႈမ်ားရွိေနေၾကာင္း၊ 
ယင္းအေျခအေနေၾကာင့္ ေအာက္ေျခဝန္ 
ထမ္းမ်ားႏွင့္ ထိစပ္မႈအားနည္းေနသည္ကို  
ေတြ ႔ရေၾကာင္း ၎က ရွင္းျပသည္။ 

“အစိုးရအဖြဲ႔က ကတိကဝတ္ေပးထားၿပီး 
လုပ္ေဆာင္ၿပီးတာ၊ မလုပ္ရေသးတ့ဲကိစၥေတြ၊ 
ခြဲျခားသတ္မွတ္ၿပီး လာမယ့္လႊတ္ေတာ္မွာ 
ကတိကဝတ္ေကာ္မတီကေန အဆိုတင္ဖို႔ရွိ 
တယ္”ဟု ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ဒုတိယဥကၠ႒ ဦးၾကည္ဇင္က ေျပာဆိုသည္။ 

တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စား 
လွယ္မ်ားက ၿမဳိ႕နယ္တစ္ခုတြင္ ႏွစ္ဦးစီရွိၿပီး 
ပါတီ႐ုံးမ်ားမွာလည္း ေက်းလက္အထိရွိ 
ေသာေၾကာင့္ လႊတ္ေတာ္အေနႏွင့္ တင္ျပ 
သည့္ အခ်က္အလက္မ်ား လြဲမလြဲသိႏိုင္ 

ေၾကာင္း ၎ကေျပာၾကားသည္။  
“အစိုးရအဖြဲ႔ေတြက ေအာက္ေျခနဲ႔ 

ထိေတြ႔မႈနည္းတာကို လက္ခံပါတယ္၊   
လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ကေတာ့ ကိုယ့္ 
ေဒသအလိုက္ လုပ္စရာေတြတင္ျပတယ္၊  
အစိုးရအေနနဲ႔ကေတာ့ ရတဲ့ဘတ္ဂ်က္ေပၚ 
မူတည္ၿပီး ေဒသအလိုက္ ခြဲေဝေပးရတာ 
ရွိတယ္၊ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္က 
ေဒသအတြက္ ေတာင္းတယ္၊ အစိုးရက 
မွ်တတဲ့အခ်ဳိးနဲ႔  ဘ႑ာေငြခြဲေပးရေတာ့ 
မေလာက္ဘူး၊ လႊတ္ေတာ္နဲ႔တိုင္းအစိုးရ 
ၾကားပြတ္တိုက္မႈေလးေတြရွိတယ္” ဟု ပဲခူး 
တိုင္းေဒသႀကီး စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရး 
ဝန္ႀကီးဦးၫြန္႔ေရႊက ေျပာသည္။
(ကုုိးကား - The Voice Daily မွ ေကာက္ႏုတ္တင္ျပသည္) 

ပဲခူးတိုင္းအစိုးရအဖြဲ ႔ကို တိုင္းလႊတ္ေတာ္ဒု-ဥကၠ႒ ေဝဖန္


